
Mgr. Romana Žatecká
Manažerka

Pavel Ploc 
Lídr Libereckého kraje

Michal Vojtěch
Elektrikář

Zdeněk Petržela
OSVČ

Mgr. Martina Rosenbergová 
Primátorka Statutárního města Liberec

Vlastimil Schovánek 
Starosta obce Slaná

Milena Frenclová 
Marketingová specialistka

JUDr., Ing. Lukáš Pleticha 
Advokát

Jana Rothschedlová 
Úřednice

Ing. Pavel Ráček 
Energetický specialista

Sylva Moravcová 
Ekonomická ředitelka

Jitka Kapounová 
Referentka

Jan Skalník 
Provozovatel koupaliště

Renata Šímová 
Zdravotní sestra

Petr Schneider 
Invalidní důchodce

Josef Průcha 
Místostarosta města Tanvald

Ing. Jiří Hauzer 
Technik

7 8

14

13

9

15

10

16

11

17

12

1

2 3 4 5

6

PROSADÍME DOBŘE 
FUNGUJÍCÍ STÁT

VOLBY 25. – 26. ŘÍJNA 2013 www.cssdliberecko.cz



2 VOLEBNÍ ZPRAVODAJ ČSSD PRO LIBERECKÝ KRAJ

Co Vás přivedlo k politice? 

Zájem aktivně se zapojit 

do řešení věcí veřejně pro-

spěšných v Harrachově 

a jako bývalému sportovci 

mi samozřejmě není lho-

stejná oblast sportu, která 

je od roku 1990 v politi-

ce podceňována. Přitom 

sport je oblast lidské čin-

nosti, která se těší velkému 

zájmu občanů, a která má 

obrovský společenský po-

tenciál pro rozvoj zdraví, 

v neformální výchově pro 

rozvoj vědomostí, moti-

vace, dovedností a při-

pravenosti k osobnímu 

nasazení. Čas strávený při 

sportovních aktivitách 

nejen ve školách a uni-

verzitách znamená přínos 

pro zdraví a výchovu. Chci, 

aby potenciál sportu byl 

v České republice nejen 

nástrojem pro zdraví, ale 

plnil úlohu v oblasti vzdě-

lání a odborné přípravy 

mládeže, jejich sociální 

začleňování a integraci. 

A chci, aby sport byl ná-

strojem hospodářského 

růstu pro místní a regio-

nální rozvoj, rozvoj vesnic, 

měst a cestovního ruchu. 

Základem těchto změn 

musí být lepší zajištění 

veřejné podpory sportu, 

jak je běžné ve vyspělých 

státech EU.

Jaký je Váš cíl  –  na co se 

chcete ve sněmovně v pří-

padě zvolení zaměřit? 

Mimo prosazení hlav-

ních bodů volebního 

programu ČSSD, aby 

byla konečně přijata 

koncepce státní politiky 

ve sportu, která od roku 

2006 neexistuje a nove-

lizovat zákon o sportu. 

To znamená, že minulé 

pravicové vlády nepova-

žovaly oblast sportu za 

důležitou. Ve zmiňované 

koncepci musí být i jasně 

stanoveny úkoly roz-

voje sportu pro stát, 

kraje a obce i přísné 

podmínky, za kterých 

je možné fi nancovat 

také profesionální sport 

a komerční sportovní 

projekty. 

Mnozí, po pádu Nečasovy 

vlády bývalí politici jsou 

podle svých slov z  dění 

tak znechuceni, že již ne-

budou znovu kandidovat. 

Proč jste se rozhodl Vy 

pokračovat? 

Protože věřím, že konečně 

budeme moci realizovat 

sociálně demokratický 

program z vládních lavic 

a ne z opozičních. 

Co považujete za své 

úspěchy, kterých se Vám 

podařilo ve sněmovně 

dosáhnout? 

Že se nám po-

dařilo zrušit projekt sKaret 

a rozpuštěním Poslanecké 

sněmovny vyvolat tyto 

předčasné volby. 

Co naopak se nestihlo do-

táhnout a mrzí Vás to? 

Z pozice opozičního po-

slance se těžko něco po-

daří prosadit. Mrzí mě, že 

Nečasova vláda nepadla 

dřív a stihla prohlasovat 

zákony (zvýšení DPH, za-

vedení 2. penzijního pilí-

ře, církevní restituce atd.), 

které snižují růst ekono-

miky našeho státu, životní 

úroveň střední a nižších 

vrstev obyvatel. 

Jste bývalým velmi 

úspěšným sportov-

cem. Co Vám trénin-

kový dril dal do života 

a pomáhá Vám v politice? 

Ctít zásady fair-play, bo-

jovat za program sociální 

demokracie, který mimo 

jiné považuje sport za 

významný společenský 

a hospodářský fenomén.

PAVEL PLOC

Věk  49

Znamení zvěrokruhu Blíženci

Rodinný stav ženatý, 3 děti

Nejvyšší dosažené vzdělání střední odborné

Profesní zkušenosti 

podnikatel, poslanec

Zájmy a záliby rodina, sport

Sám o sobě 

„Každého hlasu od voličů si velice cením a důvěra 

občanů ve mně vložená je pro mě závazkem, abych 

ji nezklamal. Mým cílem ve vrcholné politice je 

aktivně pomáhat a měnit naši zemi, aby se stala 

místem, kde lidé budou chtít žít. Zároveň si chci 

zachovat kontakt s realitou všedních dní a životy 

obyčejných lidí. Jen tak je totiž politik schopen jim 

porozumět a vycítit, co je pro ně nejdůležitější.“

Bývalý reprezentant ve skoku na lyžích, stříbrný a bronzový olympio-

nik, má za sebou již bohaté zkušenosti jak v komunální, tak i celostátní 

politice. Působil v městském zastupitelstvu rodného Harrachova, byl 

krajským zastupitelem a již po dvakrát si jej lidé zvolili jako svého zá-

stupce v Poslanecké sněmovně Parlamentu České republiky. Že politi-

ku myslí opravdově a bere čestně, dokazuje i fakt, že odmítl nabídnutý 

úplatek ve výši 5 milionů korun, který mu měl být poskytnut výměnou 

za přestup do jiné strany.

PAVEL PLOC STÁLE 
CTÍ FAIR PLAY
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CO PODLE LÍDRA KANDIDÁTKY 
TRÁPÍ LIBERECKÝ KRAJ?

Jedním z cílů, o kterých 

jsem přesvědčen, že si za-

slouží v Libereckém kraji 

podporu, je (stejně jako 

při mé kandidatuře do po-

slanecké sněmovny v roce 

2010), snížení míry neza-

městnanosti. Liberecký 

kraj má skvělé příležitosti 

a zázemí přímo vybízející 

k podpoře rozvoje ces-

tovního ruchu, který navíc 

ruku v ruce souvisí s mno-

ha dalšími odvětvími. Šanci 

by tak díky jeho rozmachu 

dostali pracovníci v do-

pravě, stavebnictví, ma-

loobchodu, ubytovacích 

a stravovacích službách, 

a podobně. Navíc navrhu-

ji míru nezaměstnanosti 

korigovat prostřednictvím 

peněz z veřejných rozpo-

čtů, a zároveň je zde stále 

šance získat prostředky 

z evropských fondů k re-

kvalifi kaci nezaměstnaných 

a zaměstnanců podniků 

zasažených krizí. Lepšího 

stavu na poli nezaměstna-

nosti se však nedosáhne 

bez souběžných změn ve 

středoškolské oblasti. Po 

dlouhá léta zde bylo k dis-

pozici dětem spousta škol 

s maturitami, které bojova-

ly o každého studenta, tak-

že se na střední školu lec-

kdy dostal takový, který by 

se lépe uplatnil například 

s výučním listem v technic-

kém oboru. Namísto od-

borníků a zručných dělníků 

tak dnes máme v Liberec-

kém kraji mladé lidi s ma-

turitním vysvědčením, kteří 

však své uplatnění na trhu 

práce horko těžko najdou. 

A bez zásahu do systému 

taková situace potrvá ješ-

tě několik let, než základní 

školu ukončí silný ročník, 

který právě nastupuje do 

prvních tříd.

Se silnými ročníky dětí sou-

visí i další problém, který 

Liberecký kraj trápí, a to 

je nedostatek míst v ma-

teřských školách, obzvlášť 

ve větších městech. Roz-

hodně jsem pro podporu 

jakékoliv iniciativy, která 

pomůže místa vytvořit. 

Kromě toho, že rodiče 

umístěných dětí se budou 

moci zapojit do pracovní-

ho procesu, opět vzniknou 

další pracovní místa. Zde 

bych ovšem byl opatrný 

s přílišným rozvojem, pro-

tože demografi cká křivka 

školkových dětí právě vr-

cholí a za několik let mů-

žeme stát před stejným 

problémem, jako v mi-

nulosti – co s prázdnými 

třídami. Takže růst počtu 

míst v mateřských školách 

ano, ale spíše než výstavbu 

objektů za desítky milio-

nů bych volil rozšiřování 

a úpravu stávajících, a to 

tak, aby bylo možné kdy-

koliv v budoucnu je využí-

vat i za jiným účelem.

Evergreenem Libereckého 

kraje, a z mého pohledu 

velmi důležitým, je absen-

ce samostatného krajské-

ho soudu v Liberci. Hlavní 

výhodou jeho vzniku mělo 

být nepochybně zvýšení 

komfortu občanů Libe-

reckého kraje, resp. všech 

fyzických a právnických 

osob, které – ať jako žalob-

ci či žalovaní – vedou své 

soudní spory. Znamenal 

by rovněž vznik Krajského 

státního zastupitelství v Li-

berci, neboť soustava stát-

ních zastupitelství kopíru-

je soustavu soudů. Ve své 

funkci poslance v posled-

ním funkčním obdobím 

jsem byl jedním z před-

kladatelů návrhu zákona 

o zřízení Krajského soudu 

v Liberci, ten však bohužel 

neprošel. Jsem přesvěd-

čen, že jediný důvod, proč 

byl zamítnut, je, že tento 

pro občany prospěšný ná-

vrh zákona byl předložen 

opozičními poslanci. Kaž-

dopádně jsem rozhodnu-

tý ve snaze o jeho zřízení 

pokračovat.
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MARTINA ROSENBERGOVÁ: 
PROSTĚ CHCI POMÁHAT…

Co Vás přivedlo k politice? 

Asi povaha. Hrozně dlou-

ho jsem seděla u novin či 

televizního zpravodajství 

a říkala si, že ti politici jsou 

úplně odtržení od reality, 

nechápala jsem, co stále 

někde hledají za kompli-

kace, když je zřejmé, co je 

potřeba udělat. Věřila jsem 

a stále věřím, že dobré 

nápady lze realizovat po-

měrně snadno, stačí jen 

dobrá vůle. A ta mi v poli-

tice chyběla. A tak jsem si 

řekla, že bych se ji mohla 

pokusit do politiky dostat. 

Aby lidé viděli, že není 

třeba hodiny o něčem te-

oreticky diskutovat, že je 

potřeba jednat. Že lidé od 

politiků čekají méně řečí 

a více skutků. Tak také nyní 

pracuji. Možná díky tomu 

není tolik vidět vše dobré, 

co se nám podařilo, ale 

já stejně věřím, že si toho 

lidé nakonec všimnou. 

Jaký je Váš cíl  –  na co se 

chcete ve sněmovně v pří-

padě zvolení zaměřit? 

Vždy mi byla nejbližší ob-

last sociální. Té bych chtěla 

zůstat věrná i nadále, a to 

nejen proto, že se mne 

osobně v mnohém dotý-

ká. Pravicová vláda Petra 

Nečase s ministrem Dráb-

kem v roli (anti)sociálního 

ministra stihla napáchat 

tolik škody, že asi jedno 

volební období na nápra-

vu stačit nebude, ale hned 

zkraje bychom se měli 

snažit napravit ty největší 

chyby. Zdravotně znevý-

hodnění spoluobčané by 

opět měli mít jistotu, že 

jim stát pomůže, matky 

s dětmi by měly vědět, že 

jsou pro naši společnost 

prioritou, a že jim pomůže 

třeba tehdy, kdy se otec ke 

svému dítěti obrátí zády. 

Podporovat bychom měli 

rodiny. Navíc nás čeká 

doba sociálního nekli-

du – a to se netýká jen Os-

travska, které bývalá vláda 

nechala bez povšimnutí 

padat do ekonomicko-so-

ciálních potíží. Na to vše 

bychom měli být připrave-

ni reagovat. Bohužel doba, 

kdy jsme mohli těmto 

problémům předcházet, 

je dávno pryč. Ale musíme 

se soustředit na to, aby 

pomoc od státu dostali ti, 

kdo ji skutečně potřebují. 

Aby nikdo sociální po-

moc nezneužíval. Aby za 

ni bylo pořizováno to, co 

pomůže potřebným – ni-

koli alkohol, cigarety či 

jiné drogy. Aby sociální 

ubytovny nebyly zlatou 

žilou několika takzvaných 

podnikatelů. Práce je před 

námi hodně, a pokud mi 

voliči dají důvěru, aktivně 

se hned zapojím. 

V  současné době vyko-

náváte funkci primátorky 

Liberce. Pokud byste byla 

zvolena do poslanecké 

sněmovny, zastávala bys-

te obě pozice, nebo byste 

se jedné vzdala? 

Předčasné volby mou si-

tuaci zkomplikovaly. Před-

pokládala, jsem, že budu 

kandidovat v běžném ter-

mínu a pak nějaké ty dva či 

tři měsíce do komunálních 

voleb půjdou skloubit. 

Nakonec jsem ale byla po-

stavena před jinou situaci 

a musela jsem reagovat. 

Je předčasné spekulovat, 

co bude, ale pokud mi 

voliči dají důvěru, zůstanu 

v pozici neuvolněné pri-

mátorky – tedy nebudu 

za svou činnost pobírat 

plat – a pokusím se celou 

situaci s kolegy zvládnout. 

Věřím, že mi budou nápo-

mocni stejně, jako jsme si 

navzájem dosud ve vede-

ní města pomáhali. Nejde 

o to, že bych chtěla zůstat 

ve funkci jako takové – ale 

slíbila jsem, že v roli pri-

mátorky dotáhnu do kon-

ce některé projekty a to 

bych ráda dodržela. Jde 

například o dotažení pro-

tikorupčních opatření, díky 

kterým se liberecký magis-

trát maximálně otevřel. Ač-

koli si toho média mnohdy 

nevšímají, měli jsme vět-

šinu pravidel a opatření 

přijata dříve, než Liberec-

ký kraj, který je tak často 

dáván za příklad, a jdeme 

mnohem hlouběji. 

Už nyní jste určitě velice 

pracovně vytížena. Zbývá 

Vám čas na osobní nebo 

rodinný život, případně 

jak Vaše pracovní nasaze-

ní přijímají Vaši nejbližší? 

Děti jsou velké, většinu ži-

vota jsem s nimi byla sama, 

a tak když už teď nepotře-

bují mou péči, soustředím 

se na práci. A protože mi 

dává smysl, vůbec mi to 

nevadí. Navíc umím rela-

xovat, takže když potře-

buji, umím vypnout a tře-

ba s rodiči si udělat výlet, 

nebo posedět s dobrou 

knihou. Neřekla bych, že 

jsem nějaký workoholik, 

jak je teď moderní, ale prá-

ce se nebojím. Stejně jako 

se nebojím odpočinout si, 

když je to potřeba. 

Jaký si myslíte, že je nej-

vhodnější věk pro vstup 

do politiky? 

Osobně si myslím, že do 

třiceti by člověk měl získá-

vat zkušenosti a moudrost, 

poznávat svět kolem sebe 

a tvořit si na něj názor. Te-

prve poté by se měl vydat 

do aktivní politiky. Ale je 

to individuální. Navíc to 

neznamená, že mladší 

lidé by nemohli být dobří 

a úspěšní politici. A určitě 

to neznamená, že by se 

do té doby o politiku, tedy 

o dění kolem sebe, neměli 

zajímat. Ba právě naopak. 

Obecně je ale nejlepší 

věk na vstup do politiky 

ten, kdy jste sám vnitřně 

přesvědčen o tom, že v ní 

máte co dát svému okolí. 

Mají podle Vás ženy v po-

litice oproti mužům něja-

ké výhody? 

Nemám ráda rozdělová-

ní na muže ženy v práci, 

politice, nebo kdekoli 

jinde. Ženy mají vnitřní 

výhody oproti mužům 

obecně – je to dáno jejich 

psychikou a silou, která má 

spojitost s faktem, že jsme 

nositelkami života, tedy 

dětí. Právě ale ono zaška-

tulkování „ženy“ a „muži“ 

a rozdíly, predispozice či 

výhody vedou ke klišé. 

Mělo by to být o přiroze-

ném vývoji. Společnost by 

měla přijmout úlohy ženy 

proto, že to tak sama cítí, 

nikoli proto, že to dostane 

befelem z nějaké centrály. 

Výhodou ženy v politice 

je tak její vnitřní síla a in-

tegrita. Nevýhodou je, že 

se stále někdo ptá, zda má 

žena nějaké výhody.

MARTINA ROSENBERGOVÁ

Věk  47

Znamení zvěrokruhu Lev

Rodinný stav rozvedená, 2 děti

Nejvyšší dosažené vzdělání vysokoškolské

Profesní zkušenosti 

primátorka, referentské pozice v různých 

oborech

Zájmy a záliby životopisy, historie

Sama o sobě

„Po osobní zkušenosti s těžkým zdravotním 

postižením v rodině jsem přehodnotila veškeré 

životní priority. Činí mi radost, mohu-li pomáhat 

a stále je mnoho lidí, kteří pomoc potřebují. Lidé 

jsou pro mne na prvním místě.“
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Co Vás přivedlo k politice?

Od mala mne zajímal 

chod města a jak je to 

vlastně uspořádané. Takže 

asi dědeček. Ale tím sku-

tečným impulzem, přímo 

nakopnutím, bylo aro-

gantní chování mnohých 

členů ODS v Jablonci nad 

Nisou na městě, v době 

asi tak před devíti lety. Je-

jich názor, že se zvolením 

získali i patent na rozum 

a s nikým se už bavit ne-

musejí, zato rozhodovat 

budou o všem a za všech-

ny, jsem opravdu nepřijal. 

Atmosféru strachu, jakou 

tehdy mezi úředníky a za-

městnanci města nastolili, 

kdo se s kým smí a nesmí 

bavit – no to bylo něco 

neskutečného! Naštěstí to 

netrvalo ani zas tak moc 

dlouho. V komunálkách 

2006 jsme jim ukázali, že 

takto tedy ne! A brzy bylo 

už všechno jinak. To už 

jsem byl v politice jako 

místostarosta až po uši.

Jaký je Váš cíl  –  na co se 

chcete ve sněmovně v pří-

padě zvolení zaměřit?

Určitě hospodářské 

a právní záležitosti. Hos-

podářství je motorem 

státu. Když funguje, je 

práce, je zaměstnanost, 

jsou i peníze na všechny 

další potřebné věci – so-

ciální, zdravotnictví, sport, 

kulturu, bezpečnost. Ale 

podmínky a pravidla se 

nastavují právě ve sně-

movně – zákony a státním 

rozpočtem. Zákony jsou 

důležité, i když je málokdo 

rád čte. Nepodpořím zá-

kony, které budou ubližo-

vat lidem.

Co si myslíte, že je Vaším 

nejvýraznějším předpo-

kladem, který Vás předur-

čuje k činnosti v politice?

Žádný jeden „nejvý-

raznější“ není. Ale je to 

soubor znalostí a zkuše-

ností s fungováním obcí, 

kraje, státu, a hlavně kon-

takt s reálným životem lidí. 

Zaměstnanců, úředníků, 

nezaměstnaných, podni-

katelů, mladých, starých, 

i s některými problémo-

vými skupinami. Kontakt 

s realitou je důležitý, ne-

li zásadní. Těžko může 

někdo něco napravovat 

a vylepšovat, když neví 

pořádně ani o čem mluví, 

co a jak. Právní znalosti 

a souvislosti jsou k tomu 

potřeba a vše se musí řešit 

v souvislostech.

Vystudoval jste práva 

a  ekonomii. Co je Vám 

bližší?

Obojí stejně. Jsou to jako 

dvě ruce, které používám 

k práci společně. Vy-

znat se jenom v právu je 

málo. A zrovna tak pouze 

v ekonomii. Mnohokrát 

jsem se již setkal s pří-

pady, kdy lidé vymysleli 

zajímavé a nadějné věci, 

ale nedotáhli tu nudnou 

právní stránku. A dopad-

lo to špatně. A zrovna 

tak, kolikrát se setkávám 

s právně dobře napsa-

nými smlouvami či pra-

vidly, ale s tím, že nejsou 

domyšleny hospodářské 

důsledky – třeba daňové. 

A hádejte, jak to dopad-

lo? Zase špatně! Takže je 

potřeba vyznat se v obo-

jím, používat obojí a dívat 

se na věci i z druhé strany. 

Pak teprve výsledek bude 

za něco stát.

Budete se oběma oborům 

věnovat i  při případném 

zvolení do poslanecké 

sněmovny?

Určitě budu. Když totiž 

zpackáte smlouvu, není 

to dobře, ale dopadne to 

jenom na jednoho, dva 

nebo pár lidí. Ale špatně 

napsaný zákon – a mám 

teď na mysli hlavně ne-

domyšlené hospodářské 

dopady – to je přímo ka-

tastrofa! Ten dopadne na 

úplně všechny. A čerstvé 

příklady máme – S-karty, 

2. pilíř důchodové refor-

my, nebo zvýšení DPH! 

Zákony jsou sice napsané 

právnicky dobře, ale stej-

ně je to zlodějina. Všichni 

to vidíme.

Co Vám dalo místosta-

rostování v  Jablonci nad 

Nisou?

Hodně. Mám už zkuše-

nosti, co v politice fun-

guje, co ne, a co bude 

potřeba nastavit jinak. Po-

tkal jsem při tom hodně 

darebáků, ale i hodných 

a slušných lidí. Vše se nyní 

bude velmi hodit při re-

konstrukci státu. A utvr-

dilo mne i v poznání, že 

když něco chceme mě-

nit k lepšímu, jinudy než 

přes politiku cesta prostě 

v naší civilizaci nevede. 

Hodně věcí v ní smrdí, 

asi jako ve střevech. Ale 

ty máme všichni, i zvířa-

ta. A bez nich žádné tělo 

nefunguje. A stejně je to 

s politikou v naší civilizaci. 

Bez ní veřejné záležitos-

ti také nefungují. Jestli 

náplň a obsah bude co 

k čemu, bude za něco 

stát, bude pro lidi užiteč-

ný, anebo z toho bude… 

no víte co…, to rozhodují 

lidé. U sebe tím, co jedí, 

a v politice – tím, koho si 

ve volbách zvolí. Když se 

ale k věcem bude přistu-

povat s respektem a po-

korou, bude to dobré pro 

všechny. To chci lidem 

dokázat. Nepodpořím zá-

kony, které ubližují lidem!

LUKÁŠ PLETICHA POLITICE 
ZCELA PROPADL

LUKÁŠ PLETICHA 

Věk  38

Znamení zvěrokruhu Váhy

Rodinný stav ženatý

Nejvyšší dosažené vzdělání vysokoškolské

Profesní zkušenosti 

zastupitel města Jablonec nad Nisou 

(2006 – dosud), místostarosta Jablonce nad 

Nisou (2006 – 2010), krajský zastupitel Liberecký 

kraj (2008 – 2012), advokát, podnikatel, úředník, 

statutární orgán několika neziskových organizací

Zájmy a záliby

regionální historie, technické památky, příroda, 

cestování

Sám o sobě

„ Mou životní fi losofi í je „vytvářet rovnováhu a být 

prospěšný nejen sobě“.“
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Co vás přivedlo k politice?

Narodila jsem se do levico-

vě smýšlející rodiny. Otec 

jako sirotek vyrostl u Bati, 

zde se postupně vypra-

coval na obchodního zá-

stupce této fi rmy ve světě, 

byl ve Švýcarsku, USA a na 

Haiti. Do Čech se vrátil se 

západní armádou z Ang-

lie. Po válce pracoval tam, 

kde začal, u fi rmy Baťa. 

Matka dbala na to, aby-

chom já i bratr měli vel-

mi dobré znalosti z dějin 

a především ze zeměpisu. 

A tak zcela nenásilnou for-

mou ovlivňovali můj vztah 

k různým politickým zří-

zením. Školou života a to 

i toho politického pro mě 

byla zkušenost z vedoucí 

hospodářské funkce v tex-

tilním závodě. V tomto 

funkčním zařazení jsem se 

ze své práce musela zpo-

vídat i tehdejší politické 

garnituře. Další zkušeností 

je soukromé podnikání, 

které provází můj život již 

od roku 1990, a to s pře-

stávkou čtyřletého voleb-

ního období 2006 – 2010, 

kdy jsem vykonávala funk-

ci místostarostky ve městě 

Zákupy. Obě zkušenosti 

z posledních třiadvace-

ti let ve mně iniciují to, 

k čemu jsem byla vedena 

ve své rodině, zájem o ži-

votní úroveň spoluobča-

nů, o dění na naší politické 

scéně a možnost aktivně 

se na politice podílet.

Jaký je Váš cíl  –  na co se 

chcete ve sněmově v  pří-

padě zvolení zaměřit?

Cíl v politice mám takový, 

jako byl můj dosavadní ži-

vot. Nikdo mi nic zadarmo 

nedal. A tak budu i nadále 

pracovat, tak jak to dělám 

cca 23 let v soukromém 

podnikání. Bojovat ze 

všech sil proti lidské hlou-

posti, neprofesionálnosti 

a proti extrémním přístu-

pům v chování, tak v ná-

zorech jednotlivců i nejrůz-

nějších zájmových skupin. 

Jste ekonomka, myslíte si, 

že ČSSD může tuto zemi 

dovést k prosperitě? 

ČSSD má určitou šanci 

dovést zemi k prosperitě 

za dodržení určitých pod-

mínek:

• nelpět na ideologických 

poučkách, které obvykle 

nemají s těmi ekonomic-

kými mnoho společného 

• nezavádět neosvědčené 

a praxí neprověřené expe-

rimenty

• nepřistupovat na politic-

ké snění některých rádoby 

ekonompolitiků

• když řešit problém, tak 

tvrdá veřejná diskuze 

s odbornou veřejností, při-

jmout jen řešení ze všech 

stran oponované 

• prosazovat ze zahrani-

čí osvědčené zkušenosti 

a praxí prověřená řešení

•  bránit nárůstu byrokra-

cie, ta je podle mne nej-

větším žroutem HDP

• prosazovat důslednou 

elektronizaci komunikace 

mezi státem a podnika-

telskou sférou, ale i obča-

nem. Ovšem nezapomínat 

osobní kontakt, styk člově-

ka s člověkem, pozorně 

naslouchat oprávněným 

požadavkům.

Myslíte si, že vysoká funkce 

mění charakter člověka? 

Vysoká funkce může mít 

vliv na změnu charakteru 

člověka. To si uvědomuji, 

proto se pokouším vstou-

pit do vyšších pater politi-

ky až se současnými život-

ními zkušenostmi. Jsem 

fi nančně zabezpečená, 

v dobré formě a to jak po 

psychické, tak fyzické. My-

slím, že extrémní eskapá-

dy života mám již prožity.

Jste kompromisní člověk, 

nebo naopak si stojíte za 

svým názorem a  jdete za 

cílem hlava nehlava?

Zda jsem člověk kompro-

misní? Otázka, nad kterou 

se musím zamyslet. Z pod-

nikání jsem poučená, že 

kompromisy vlastně nee-

xistují. Jednatel naší spo-

lečnosti mi s oblibou tvrdí, 

že kompromisy končí tam, 

kde má naše společnost 

práh. Někde na této pomy-

slné hranici, jinak bychom 

jen těžko mohli přežít. Má 

v podstatě pravdu, ale i on 

si je vědom, že bez kom-

promisů nelze přistupovat 

např. k zaměstnancům. 

Tak i v politice jsou v ur-

čitých záležitostech kom-

promisy nutné. Mé zkuše-

nosti mi říkají, že hlavou 

zeď neprorazíš! 

Jak na Vaši kandidaturu 

nahlíží vaše rodina?

Moje rodina, to je praktic-

ky naše společnost. Já dě-

lám vše pro to, aby jak má 

vlastní rodina, tak společ-

nost prosperovala a rozví-

jela se. Předpokládám, že 

každý člen našeho týmu 

má ten samý názor. 

SYLVA MORAVCOVÁ 

Věk  63

Znamení zvěrokruhu Lev

Rodinný stav vdaná, 2 děti

Nejvyšší dosažené vzdělání vysokoškolské

Profesní zkušenosti

vedoucí funkční zařazení v textilním závodě, v současnosti ekonomická 

ředitelka, v letech 2006 – 2010 místostarostka ve městě Zákupy, 

2010 – dosud zastupitelka ve městě Zákupy

Zájmy a záliby 

četba historické literatury, zejména související s územím ČR, cestování

Sama o sobě

„Jsem ráda mezi lidmi, naslouchám jejich názorům, dokážu být 

nekompromisní, ale i uznat, že pravdu má ten druhý. A jsem přesvědčena, 

že právě díky těmto schopnostem mohu být dobrou političkou, která bude 

vycházet vstříc jejich potřebám.“

RODINOU SYLVY MORAVCOVÉ 
JE SPOLEČNOST
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Co Vás přivedlo k politice? 

K politice mně přivedla 

potřeba vyjadřovat se k ži-

votním potřebám, proto 

jsem v roce 2001 vstoupila 

do České strany sociálně 

demokratické. V té době 

jsem měla dvě malé děti 

a chtěla jsem pro ně zá-

kladní životní jistoty, jako 

je bezplatné studium, prá-

vo na zdravotní péči a mi-

nimální sociální jistoty. 

Jaký je Váš cíl  –  na co se 

chcete ve sněmovně v pří-

padě zvolení zaměřit?

V případě zvolení do Po-

slanecké sněmovny Par-

lamentu České republiky 

bych využila svoji třicetile-

tou praxi ve zdravotnictví. 

V první řadě bych se za-

měřila na zlevnění léků for-

mou snížení DPH. Dalším 

cílem je mít v každé lékové 

skupině lék bez doplatku, 

a tím zajistit dostupnou 

léčbu všem pacientům. 

Nutnou součástí této prá-

ce je zabránění privatiza-

ce nemocnic a udržení 

dostupnosti péče pro pa-

cienty. Zdravotnická zaří-

zení by měla být efektivně 

využívána. Nemocnice 

musí dostávat spravedlivé 

úhrady za vykonanou práci 

a také je nutné zkrátit čeka-

cí dobu na operační výkon. 

Pracovníci ve zdravotnictví 

si zaslouží jednotné ohod-

nocení práce, které musí 

být garantováno tabulka-

mi. Poplatky v nemocni-

cích by se zrušily a zůstal by 

příspěvek na stravu 60 Kč 

po dobu třiceti dnů za rok.

Jste pro povinnou kvótu 

obsazení žen ve vysokých 

politických funkcích?

K této otázce nemám 

vyhraněnou odpověď. 

Problémem je, že ženy se 

špatně prosazují, nejsou 

dravé a bývají převálco-

vány muži. Kvóta nezajistí, 

že do politiky vstoupí ženy 

dost připravené na svojí 

funkci. Nejdůležitější je, 

aby funkci vykonával pro-

fesně znalý člověk.

Mají podle Vás větší před-

poklady pro férovou poli-

tiku ženy, nebo muži?

Předpoklad pro férovou 

politiku mají oba dva stejný. 

Záleží na tom, jestli se jed-

ná o čestného, pracovitého 

a férového člověka, který 

vstupuje do politiky hájit 

zájmy občana, či nikoliv.

Velkým tématem posled-

ních dvou voleb je korupce. 

Myslíte, že je skutečně vel-

kým problémem, nebo je 

to jen nafouknutá bublina?

V předchozích volbách se 

ukázalo, že korupce je vel-

ký problém. Nově vzniklá 

strana preferovala vymý-

cení korupce a násled-

ně v jejich řadách došlo 

k soudním sporům. Minulé 

kauzy dokazují, že tento fe-

nomén se v politice vysky-

tuje čím dál častěji. 

Jako zdravotnice pomá-

háte lidem. V  čem může 

lidem pomoci politika?

Politika by měla lidem po-

máhat v několika oblastech: 

zajistit jim dostupné bez-

platné zdravotnictví, škol-

ství přístupné pro všechny 

studenty, pomoc při hle-

dání prvního zaměstnání, 

pomáhat nově vzniklým 

mladým rodinám a zajisti 

seniorům důstojné stáří.

RENATA ŠÍMOVÁ 

Věk  47

Znamení zvěrokruhu Býk

Rodinný stav vdaná, 2 děti

Nejvyšší dosažené vzdělání středoškolské + specializační studium ARIP

Profesní zkušenosti

 Sestra na jednotce intenzivní péče 30 let, současně 2 roky záchranářka na 

výjezdovém stanovišti Rokytnice

Zájmy a záliby turistika, zahrádka a rodina

Sama o sobě

„Mé povolání je mým koníčkem, ráda pomáhám lidem, jsem cílevědomá 

a snažím se každý problém vyřešit ke zdárnému konci. Myslím si,že nastala doba, 

kdy mohu pomoci nemocným a zdravotníkům, hájit jejich práva, která jsou 

neustále omezována. Je nejvyšší čas napravit to, co pan ministr poničil, ráda 

bych dostala k tomuto důvěru voličů.“

RENATA ŠÍMOVÁ 
CHCE V POLITICE ZÚROČIT SVÉ 
ZKUŠENOSTI ZE ZDRAVOTNICTVÍ



VOLEBNÍ PROGRAM ČSSD V KOSTCE

1. Vytvoříme nová pracovní místa
Investicemi nastartujeme hospodářský růst. Úřad práce se znovu musí stát místem, 

které lidem pomáhá najít práci.

2. Zavedeme pořádek do výběru daní
Nebudeme tolerovat daňové úniky. Prosadíme majetková přiznání se sankcí propad-

nutí nezdaněného majetku a zavedeme registrační pokladny.

3. Zajistíme kontrolu kvality potravin 

a přísnější regulaci cen energií a vody
Zavedeme přísná pravidla pro kvalitu prodávaných potravin.

Vytvoříme prostor pro produkty českých zemědělců.

4. Postupně zvýšíme minimální mzdu
Zasadíme se o růst minimální mzdy z dnešních 8 500 Kč na 12 000 Kč hrubého příjmu 

v roce 2018.

5. Garantujeme kvalitní zdravotní péči dostupnou všem
Snížením DPH zlevníme léky a zrušíme všechny poplatky ve zdravotnictví s výjimkou 

příspěvku na stravu v nemocnici.

6. Pomůžeme mladým rodinám
Podpoříme zvýšení počtu míst v jeslích a mateřských školách a vytváření pracovních 

míst pro matky a otce po rodičovské dovolené.

7. Zajistíme důstojné stáří
Prosadíme návrat k valorizaci důchodů podle infl ace a zákon o sociálním bydlení.

8. Chceme kvalitní školy pro naše děti
Zlepšíme postavení učitelek a učitelů. Zabráníme zavedení školného na veřejných ško-

lách. Školy musí kvalitně připravovat na budoucí povolání.

9. Budeme bránit občany před lichvou a zvůlí exekutorů
Zajistíme přísný dozor státu nad exekutory a poskytováním půjček.

10. Stát musí garantovat bezpečnost občanů
Zvýšíme počet policistů, stanovíme přísnější pravidla pro podmíněně 

propouštěné vězně.

11. Místo privatizace státu – fungující demokratický stát
Zajistíme, aby občané za své daně dostávali kvalitní a fungující veřejné služby. Zvýšíme 

kontrolu fi rem pracujících na státních zakázkách.

www.cssd.cz


